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З А П И С Н И К 

са 10. сједнице Уставноправне комисије – међународне активности  
 
 

Сједница је одржана 19.4.2007.године с почетком у 14,15 часова. 
 

            Сједници су присуствовали  чланови Уставноправне комисије Представаничког Дома 
ПСБиХ: Лазар Продановић, Момчило Новаковић, Екрем Ајановић, и Мартин Рагуж, као и 
чланови Уставноправне комисије Дома Народа ПСБиХ: Рудо Видовић и Зоран Копривица.             
 Чланови Уставноправне комисије Представаничког Дома ПСБиХ Шефик Џаферовић, 
Славко Матић, Драго Калабић, Халид Гењац као и секретар Уставноправне комисије Милан 
Зјајић   нису били присутни на сједници комисије из оправданих разлога. 
 

Поред чланова Уставноправне комисије Прдедставничког Дома и Дома Народа ПСБиХ, 
сједници су присуствовали делегација фракције ЦДУ Парламента Покрајине ХЕССЕН –а, коју 
чине: Dr. Christean Wagner - предсједавајући фракције, члан Покрајинског парламента, Шеф 
делегације; Norbert Kartmann - предсједник Покрајинског парламента; Volker Hoff - државни 
секретар, Michael Brandt - члан Бундестага; Др. Peter Lennert – члан Покрајинског Парламента и 
гласноговорник за питања Еуропе; Aloys Lenz – члан Покрајинског Парламента; Gottfried Milde – 
члан Покрајинског Парламента; Birgit Zeimetz-Lorz – члан Покрајинског Парламента; Michael 
Demel -  службеник, референт фракције ЦДУ 

 
 Сједници су  присуствовали и приправник Ђенита Пашић запослена у Секретаријату ПС 
БиХ и студент стажиста Ајдин Брчаниновић. 
 

Господин Мартин Рагуж је поздравио и пожелио добродошлицу делегацији фракције ЦДУ 
и истакао како је њихова посјета за БиХ веома значајна првенствено јер Њемачка тренутно 
предсједава ЕУ. Затим је представио чланове Уставноправних комисије оба Дома ПСБиХ. 

 
Након тога је Др. Цристеан Wагнер захвалио на добродошлици у име покрајине Хессен и 

представио чланове делегације фракције ЦДУ. Између осталог истакао је како је Високи 
Представник Christian Schwarz-Schiling дуго времена представљао њихове интересе у Савезној 
Републици Њемачкој и Парламенту, како је и он био члан ЦДУ у Покрајинском Парламенту у 
Хессену, као и то да је у току рата у БиХ велики број избјеглица нашао уточиште у Њемачкој и 
како је Њемачка и због тога јако наклоњена БиХ и жели да  помогну БиХ на њеном путу уласка у 
ЕУ. Затим је рекао како данас желе да дискутују о томе како изгледа тај пут који треба да БиХ 
води у ЕУ.   

 
Мартин Рагуж је истакао да би се требали договорити кораци за будућу сарадњу те како је 

важно имати континуитет сусрета и комуникације. Навео је и то да је прошлом мандату 
реализована посјета Предсједника Бундестага те како је господин Рагуж предводио 
четверодневну посјету Берлину и Дресдену и како је све то оставило позитиван утисак на њега. 
Споменуо је и то да је БиХ састављена од два Ентитета и три конститутивна народа што је 
дефинирано Анексом IV Општег Оквирног споразума за БиХ, који је зауставио тежак рат и 
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катаклизму у БиХ, те како је велики број становника отишао у Њемачку и захваљује се на свему 
што су они учинили за избјеглице. Затим је навео да је Дејтон отворио могућност мира и 
изградње и да је он историјски акт који је донио пуно позитивног али исто тако да је Дејтонски 
споразум у неким сегментима остао лимит за даљи развој БиХ и њено брже интегрисање у ЕУ. 
Рекао је и то да је БиХ у процесу провођења реформи од којих су значајне реформе одбране, 
финансија, правосуђа, те да су неке од надлежности Ентитети пренијели на државни ниво и да је 
тренутно фокус на уставним реформама и реформама полиције, те како је реформа полиције 
задњи предуслов за придруживање БиХ ЕУ и да вјерује да ће БиХ сада, када је власт формирана, 
имати значајне искораке у тој области, јер у прошлом мандату приједлог за промјену Устава није 
добио двотрећинску већину у Представничком Дому ПСБиХ те како сматра да ће садашња власт  
имати снаге да  направи политички консензус по том питању. 

 
Након тога је ријеч узео господин Michael Brandt који је истакао да је први пут у Сарајеву 

на новој функцији (иначе је студирао у Сарајеву) и желио би све присутне упознати с тим да је 
прије четири седмице у Бундестагу основана њемачко-босанскохерцеговачка  Парламентарна 
група и да је он предсједавајући те групе. 

 
Момчило Новаковић је након поздрава и захвале на њиховом доласку, рекао како у БиХ 

има још увијек пуно страхова и много неиспуњених услова и поред добре воље свих, те како је 
због тога потребно њхово стрпљење и лобирање да би БиХ испунила те услове те да  помогну 
БиХ  на путу ка ЕУ. Навео је и то да није увијек лако испунити све те услове, првенствено због 
проблема унутар БиХ, а и захтјева ЕУ.  

 
Лазар Продановић је такође изразио задовољство и испред СНСД-а подржао иницијативу 

господина Брандта за ставрање њемачко-босанскохерцеговачке групе у њиховом Парламенту те 
изразио жељу да се и у ПСБиХ оснује пријатељска босанскохерцеговачко-њемачка група. Такође 
жели да с размијене искуства која ће помоћи око кључних питања као што су реформа полиције, 
образовања, Устава.. Рекао је и то како Њемачка треба да има интерес да инвестира у БиХ што би 
доприњело политичкој стабилности, те да  подрже БиХ у процесу олакшања визног режима 
нарочито око размјене студената.  

 
Екрем Ајановић је истакао да му је част присуствовати овој сједници, те како је он 

нарочито везан за Њемачку јер је његов брат био први амбасадор БиХ у Њемачкој те како је 
преко њега а и на друге начине упознат с тим колико је Њемачка помогла БиХ на чему се искрено 
захваљује. Напоменуо је и то како његов град Тешањ више од 50 година јако добро сарађује са 
Њемачком и то са Мерцедесом, Wолксвагеном и БАМ филтерима и како је та сарадња 
настављена и након рата. Навео је још да Њемачка може помоћи БиХ да се промијени “уска 
кошуља  која јој  је направљена” а то је Устав, и да је то највећа препрека за реформе и улазак 
БиХ у ЕУ, те како је у Уставу направљена велика “накарада” по питању доношења закона те да је 
тешко донијети било какав закон, па чак и такав који нема везе са Ентитетима, националностима 
и др. Нпр. Закон о радијацијској и нуклеарној сигурности већ 5 година не може да се донесе а то 
је све резултат начина гласања у Представничком Дому ПСБиХ, и ниједна држава, да има такав 
Дом не би могла донијети закон без обзира да ли је имала рат или није. Затим је рекао да  за 
напредак након рата највише се може захвалити међународној заједници и кључу да Високи 
Представник може наметнути закон те да ОХР не би требао да буде затворен прије коначног 
рјешења питања Устава и како се нада да ће БиХ у томе помоћи и ЕУ и Њемачка која јој 
предсједава. 

 
Рудо Видовић је, због недостатка времена, истакао само двије ставри, а то је да жели што 

раније да се БиХ придружи ЕУ те да су сви свјесни да БиХ у реформским процесима  мора 
урадити свој дио посла али исто тако да се очекује међународна помоћ те да су овакви разговори 
од користи и да са нестрпљењем  у БиХ чекају да им се придруже. 

 
Зоран Копривица се такође захвалио на доласку делегације фракције ЦДУ и на 

разумијевању проблема БиХ. Такође их је упознао са устројством БиХ и њеном саставу те како је 
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БиХ одржива само ако је сви народи осјете као своју и буду потпуно равноправни. Истакао је и 
то да је рат оставио тешке посљедице за БиХ као и то да су људи овдје живјели у заједничкој 
држави која се распала и која је имала прилично уређен друштвено – политички систем, а сада је 
у држави 50% незапослених становника, платни дефицит од 7 милијарди КМ а ту су и многи 
други проблеми у функционисању Институција али и да се све то може превазићи уз поштивање 
принципа равноправности  народа, Дејтонског Споразума и Устава БиХ и да БиХ од Њемачке 
очекује да разумије унутрашње проблеме с којима се БиХ сусреће и да сарађује са Институцијама 
БиХ. Напредак од 1996. године до данас је резултат кооперативности посланика из 
Парламентарне Скупштине БиХ и Међународне заједнице. И све што је господин Ајановић 
истакао могло би се и другачије коментарисати и имајући у виду страхове о којима је господин 
Новаковић говорио због реформи које нису у интересу сва три народа у БиХ. 

 
И на крају се обратио господин Michael Brandt који је рекао да је интерес Бундестага да се 

не јачају Ентитети него треба да се јача државни ниво и у том подручју постоји интерес да се 
заједнички јача Парламент БиХ како би БиХ заједнички пошла у напредак те како БиХ не треба 
остати црна флека у Еуропи. 

 
Господин Рагуж је завршио сједнцу ријечима да БиХ има људе, ресурсе и све што је 

потребно те да је вријеме за хармонизацију а не за конфронтацију. 
 
Сједница је завршена у 15,45 часова. 

    
                   ДРУГИ ЗАМЈЕНИК 

     ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋЕГ КОМИСИЈЕ 
                                                                                           Мартин Рагуж 

            


